
VÁNOČNÍ ZVĚST Z TELEVIZNÍ OBRAZOVKY:

Na celém světě dnes budou v nejrůznějších jazycích znít slova vánočního evangelia
o narození betlémského děťátka. Od té chvíle už uplynulo hodně času a přece si tu
událost připomínáme s velikou radostí každý rok co rok. A máme k tomu důvod: Vždyť i
nám se narodil Spasitel !

Ne vymyšlený Ježíšek. Ne dárkonoš, který plní dětská přání i kasy obchodních
domů. Ne santa Klaus. Ne děda mráz. Ale skutečný zachránce z našeho hříchu. Ať už
má jakoukoliv podobu.

Když se narodil, zaznělo betlémským pastýřům první vánoční kázání. Tím
kazatelem evangelia, byl anděl a tehdy říkal: "Nebojte se, neboť narodil se vám dnes
Spasitel, Kristus Pán v městě Davidově." Vám všem. Všelijak nepřipraveným, Bohu
odcizeným lidičkám, vychovaným v materialistickém smyšlení. Všelijak rozvráceným
a nejistým, kteří si dnes chcete udělat sváteční náladu, po níž zítra nebude už ani stopy.

Tedy VÁM A DNES narodil se Spasitel, kterého tolik potřebujete, i když to nechcete
přiznat. Snad se bojíte, že naletíte, jako už tolikrát. Nebojte se, protože se vám narodil
Spasitel. Ne šejdíř, ani manipulátor se zbožnými city, ale ten, který se za nás obětuje,
aby se naplnilo prorocké slovo: "Lid, který chodí v temnotách, uvidí veliké světlo.
Nad těmi, kdo sídlí v zemi šeré smrti, zazáří světlo."

Poté, co pastýři uslyšeli tuto dobrou zprávu v andělském kázání, zazněla píseň
chvály. Zpívalo ji množství nebeských zástupů a takto chválili Boha: "Sláva
na výsostech Bohu a na zemi pokoj mezi lidmi; Bůh v nich má zalíbení."

Ježíšovo jméno Immanuel znamená S NÁMI BŮH. Už nejen nad námi - tam, kde je sláva.
Ale s námi - kde je ubohost. Ve všelijaké bídě, chudobě, upatlanosti, bolesti a bezmoci je
s námi. Má s námi dobrou vůli, oblíbil si nás. Ten nepostižitelný, nepojmenovatelný,
hrozivě svatý Bůh má rád lidi, lidství, lidskost. To vůbec není samozřejmé, však my sami
se někdy nemáme rádi, a není divu.

Kdosi řekl: „Čím více poznávám lidi, tím víc miluji psy.“ Ale nebyl to Bůh. Pán Bůh
nás poznal dokonale, ví co jsme zač a přece slyšíme z úst jeho andělů, že si nás oblíbil.
Říká nám své ANO, i když my jako říkáme všem jeho přikázáním své pyšné NE. Bůh
nečeká, až my jej začneme milovat, to by se nikdy nedočkal. On poslal svého Syna jako
Spasitele. Jde mu o nás. Má v nás zalíbení. To asi nikdy nepochopíme. Můžeme o tom
pochybovat, ale nemůžeme to změnit. Bůh, Otec Ježíše Krista, dává přednost lidem před
vším ostatním. Sice nemá proč, ale má s námi dobrou vůli. Ten velký příběh člověka,
příběh lidstva, který se už tam v ráji zoufale zašmodrchal, nachází ve vtělení Božím, v
Ježíšově narození, své rozuzlení. Ráj se opět otvírá. Ne ten ztracený, ale nový, jehož
podobu ještě lidské oko nespatřilo a žádné srdce ho svou touhou nepostihlo.

V Ježíši Bůh usmířil svět se sebou. Nepočítá lidem jejich provinění. Opravdu - to je
novina převratná. Ve svých spisech se apoštol Pavel pořád potýká s otázkou, jestli
ta milost Boží, v Kristu projevená, platí jen pro ty, kteří v něj věří a vyznávají jej, nebo
zda platí pro všechny, tedy i ty pro nevěřící. Nu a zde anděl říká jednoznačně, že si Bůh
všechny lidi oblíbil a se všemi má dobrou vůli. Pro všechny je tu šance a Boží podaná
ruka. Nejen pro ty hodné. Nejen pro ty, co mají dobrou vůli. Příchod Spasitele chápeme
jako pozvání pro hříšníky, ne jako odměnu za vzorné chování spravedlivých. Milost Boží
se k nám ve své dobré vůli sklání, i když s tou naší dobrou vůlí je to všelijaké a spoleh
na ni není.

Vážení posluchači, věřím, že zvěst o smíření Boha se světem neztratila na své
aktuálnosti. A proto vám všem dnes přeji vánoce nejen šťastné a veselé, ale také
požehnané a plné Boží milosti.
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